

**Course name (Chinese):**

中国外资法

**Course name (English):**

Chinese Foreign Investment Law

**Credits/class hours:**

2/36

**Introduction (Chinese):**

本课程旨在使学生全面了解中国有关外国投资的法律和政策；使学生能够讨论和分析中国有关外国投资的法律和政策问题；并对探讨相关问题产生学术兴趣。本课程的主要内容包括：1. 外资法的历史和现状；2. 国家外资法与国际投资法的关系；3. 中国外国投资的法律与政策的历史；4. 中国外国投资的法律与政策的体系；5. 中国新外资法草案的比较研究；6 有关外资的国内争端解决机制。

**Introduction (English):**

This course aims to make students understand comprehensively Chinese law and policy involving foreign investment after one semester study; to make students be able to discuss and analyze China's issues on law and policy involving foreign investment; to make students interested in exploring relevant issues on China's law and policy involving foreign investments. The main contents include: 1. History and Status quo of foreign investment law in the world; 2. Relationship between national investment law and international investment law; 3. History of China's law and policy involving foreign investments; 4. Legal system of China's law and policy involving foreign investments; 5. New Proposed foreign investment law Foreign investment law: comparative perspective; 6. Domestic Dispute Settlement related to foreign investment.

**Teaching method:**

教师主讲与学生参与讨论 lectures and discussion

**Examination method:**

课程论文和学生宣讲 term paper and student presentation

**Reference:**

Chen An, Problems of International Economic Law(second edition), Higher Education Press, 2007.

Wenhua Shan, China and International Investment Law-Twenty Years of ICSID Membership, Brill/Nijhoff, 2015.

Krista Nadakavukaren Schefer, International Investment Law, Text, Cases and Materials, Edwar Elgar Cheltenham, 2015.

Relevant academic articles from website